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Protokół Nr 9/2015 

sporządzony z  posiedzenia Komisji Rewizyjnej  Rady Gminy Wierzchlas, 

które odbyło się dnia 22 października 2015 roku. Początek posiedzenia                          

o godz.  9
00 

 -  11
00

 . 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

1) Jerzy Cieślak   – Przewodniczący Komisji 

2) Ryszard Dziadak    – Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Karol Sakowski   – Członek 

4) Maria Smolarek   – Członek 

5) Jan Tronina    –        Członek  

6) Teresa Nowak   – Skarbnik Gminy 

7) Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

8) Ludmiła Wypych   - Inspektor ds. podatków 

 

 

Posiedzeniu przewodniczył Pan Jerzy Cieślak– Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Omówienie materiałów na XI sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok, 

c) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok, 

d) określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od  

nieruchomości 

e) wyboru ławnika na kadencję 2016-2019 

f) ustalenia zasad nadawania Tytułu Honorowego „Zasłużonego dla Gminy 

Wierzchlas”, 

g) uchylenie uchwały Nr XX/149/2004 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 29 

grudnia 2004 r. w sprawie uchwalenia dziennej stawki opłaty targowej. 

2. Informacja o wynikach sprawdzianu w klasach VI szkół podstawowych oraz 

wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego w 2015r. 
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3. Wizja w terenie stan dróg na terenie Gminy oraz oczyszczalnia  ścieków w 

Krzeczowie.  

4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Punkt 1 

Omówienie materiałów na XI sesję Rady Gminy Wierzchlas – podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która przekazała radnym projekt  uchwały oraz 

omówiła zachodzące zmiany w budżecie gminy. 

Dochody zwiększamy po stronie dochodów i po stronie wydatków o 91.159 zł  

w tym otrzymaliśmy:  

- 31.900 zł - dotację na „Eko-pracownię w Publicznym Gimnazjum 

w Wierzchlesie”, podpisana została już umowa,  

- 59.259 zł  - dotację na usuwanie i utylizacje wyrobów zawierających azbest 

również jest już podpisana umowa.  

 

Wydatki  

>  Zmniejszenia wydatków stanowią kwotę 314.400 zł  w tym: 

- Dział 600 – zaplanowane jest 30.000 zł na  zakup tłucznia na ul Leśnej jednak 

po przeprowadzonych rozmowach uzgodniona że nie będzie wykonywana droga 

tylko 15.000 zł przeznacza się na Dział 754 Ochotnicze Straże Pożarne na  

zakup okien w remizie OSP w Toporowie, a pozostałe 15.000 zł pozostają na 

utrzymaniu dróg i zakupiona zostanie kostka. 

- Dział 750 – zakup ciągnika i kosiarki wysięgnikowej dokonany zostanie przy 

udziale pożyczki z WFOŚiGW w Łodzi. Zaplanowane  na to zadanie środki 

w wysokości 186.000 zł. przeznaczane zostają na pokrycie wkładu własnego, 

a pozostałe środki przesunięte zostają inne cele. 

- Dział 801 zmniejszamy o 3.400 zł z przeznaczeniem na wkład własny dla Eko-

pracowni w Gimnazjum w Wierzchlesie. 

- Dział 900 – kanalizacja sanitarna w miejscowości Wierzchlas – Przycłapy 

zmniejszamy o 100.000 zł i przeznaczamy na inne cele oraz zmniejszamy 

10.000 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie wkładu własnego na usuwanie 

i utylizację wyrobów zawierających azbest. 

Łącznie zmniejszenia  wydatków stanowią kwotę 314.400 zł. 
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> Zwiększenia wydatków stanowią kwotę 405.559 zł 

–  Dział 700 – zwiększamy 0 20.00 zł z przeznaczeniem na : 

–  11.000 zł  zakup okien w Domu Ludowym w  Kochlewie, 

– 7.000 zł zakup okien w Domu Ludowym w Jajczakach, 

–  2.000 zł – bieżące remonty na mieniu komunalnym. 

–  Dział 754 – 15.000 zł przeznacza się na zakup okien w OSP Toporów.  

   – 200.000 zł( tj.100.000zł z zakupu ciągnika i 100.000zł 

z opracowania projektu kanalizacji Wierzchlas - Przycłapy) proponuje się 

przeznaczyć na nowe zadanie inwestycyjne  - zakup samochodu dla OSP 

Toporów będzie to taki sam samochód jaki został zakupiony dla OSP 

w Mierzycach. 

Skarbnik zapytała radnych czy wyrażają zgodę na zaproponowane zadanie? 

Radni nie mieli uwag i wrazi zgodę na zakup samochodu dla OSP Toporów. 

– Dział 750 – zwiększamy o 66.000 zł w tym: 

–  41.000 zł na nowe zadanie inwestycyjne polegające na zakupie osprzętu do 

nowo zakupionego ciągnika rolniczego (tj. łyżka, widły przesuwne, pług 

odśnieżny). 

– 25.000 zł zwiększamy środki na utrzymaniu pracowników robót publicznych.  

– Dział 801 – zwiększamy 31.900 zł na Eko-pracownia w Gimnazjum 

w Wierzchlesie – 3.400 zł wkład własny. Łącznie dział zwiększamy o 35.300zł 

- Dział 900  wprowadzamy dotację na usuwanie i utylizację azbestu 59.259 zł 

oraz wkład własny 10.000 zł – razem zwiększamy 69.259 zł. 

Łącznie zwiększenia wydatków stanowią kwotę 405.559 zł 

Komisja nie  miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji.  

 

b) określenia stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych inspektor ds. podatków              

i opłat Urzędu Gminy, która poinformowała, że przygotowany projekt uchwały 

jest propozycją Wójta. Zgodnie z Decyzją ministra Finansów, który w drodze 

obwieszczenia  w dniu 5 sierpnia 2015r.  określił nowe stawki podatku od 

nieruchomości. W tym obwieszczeniu przeliczono (na podst. art. 20, ust.     

Ustawy o podatkach i opłatach lokalnych) zgodnie ze wskaźnikiem cen towarów 

i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2015 r. w stosunku do 

pierwszego półrocza 2014r., który wyniósł 98,8 (czyli spadek cen o 1,2%). 

W związku z powyższym  stawki maksymalne na 2016r. są minimalnie niższe  

niż w 2015r. 

W naszej gminie jedynie maksymalne stawki mają: 
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- domki letniskowe  

- obniżone już przez ustawodawcę podatki od budynków związanych  

udzielaniem świadczeń zdrowotnych. W tym przypadku stosowane były zwykle 

50-60%  stawki maksymalnej. 

Zachodni również konieczność wprowadzenia w projekcie uchwały w § 1 ust. 1 

punktu 4 w następującym brzmieniu niezabudowanych objętych  obszarem 

rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 9 października 2015r. 

o rewitalizacji (Dz.U.poz. 1777) i położonych na terenach, dla których 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie 

pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia 

w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym 

czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3 zł 

od 1 m
2
 powierzchni.                 

Komisja nie  miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji.  

 

c) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2016 rok, 

Wprowadzenia do tematu dokonała Ludmiła Wypych inspektor ds. podatków              

i opłat Urzędu Gminy, która poinformowała, że przygotowany projekt uchwały 

jest propozycją Wójta. Zgodnie z Decyzją ministra Finansów, który w drodze 

obwieszczenia  w dniu 5 sierpnia 2015r.  określił nowe stawki podatku od 

środków transportowych. W tym obwieszczeniu przeliczono zgodnie ze 

wskaźnikiem cen towarów i usług konsumpcyjnych w pierwszym półroczu 2015 

r. w stosunku do pierwszego półrocza 2014r., który wyniósł 98,8 (czyli spadek 

cen o 1,2%). 

W związku z powyższym  stawki maksymalne na 2016r. są minimalnie niższe  

niż w 2015r. 

W przypadku środków transportowych maksymalne stawki ustalone są tylko dla 

tych samochodów, których nie ma na naszym terenie.  

Wójt proponuje utrzymać stawki w tych podatkach z roku 2015 jedynie  

zmniejszyć stawki, które były maksymalne.  

Ludmiłą Wypych poinformowała Komisję, że wprowadzone zostały nowe 

zasady poboru podatku i tak osoby które mają podatek poniżej 6 zł nie będą 

płaciły podatku, natomiast w przypadku osób, których podatek roczny wynosił 

będzie 100 zł będą musiały go zapłacić w pierwszej racie.   

Komisja nie  miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji.  
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d) określenia wzorów formularzy deklaracji i informacji na podatek od   

nieruchomości. 

Ludmiła Wypych poinformowała, ze zachodzi również konieczność zmiany 

formularzy deklaracji i informacji w sprawie podatku od nieruchomości. 

Komisja zapoznała się z nowym projektem uchwały nie miała uwag i wnosi 

o podjęcie uchwały na sesji.  

 

e) wyboru ławnika na kadencję 2016-2019 

Sekretarz poinformował, że gmina otrzymała mandat jednego ławnika do Sądu 

Rejonowego w Wieluniu. Przy wyborach ławniczych zastosowanie mają 

przepisy ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku  Prawo o ustroju sądów 

powszechnych (Dz. U. z 2015 r., poz. 133). Stosownie do art. 162 § 1 

powołanej wyżej ustawy kandydatów na ławników sądów okręgowych                      

i rejonowych mogą zgłaszać radom gminy prezesi sądów, stowarzyszenia, inne 

organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na podstawie przepisów 

prawa (z wyłączeniem partii politycznych) oraz co najmniej pięćdziesięciu 

obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie 

gminy dokonującej wyboru, w terminie do dnia 30 czerwca ostatniego roku 

kadencji (tj. 30 czerwca 2015 roku).  

Wpłynęły dwie kandydatury na ławnika tj. Pani Sylwia Wrzała oraz pani 

Barbara Żołędziewska. Gmina otrzymała jednego ławnika  w związku z tym na 

najbliższej sesji przeprowadzone zostaną wybory i podjęta zostanie uchwała 

w sprawie wyboru ławnika do Sadu Rejonowego w Wieluniu.   Sekretarz 

nadmienił, że na sesji w miesiącu czerwcu powołany został Zespół, który 

przedstawi na sesji rady gminy swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, 

w szczególności w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych 

w ustawie. Rada gminy zasięgała od komendanta wojewódzkiego Policji 

w Łodzi informacji o kandydatach na ławników. Wybory będą tajne. 
Komisja nie miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji. 

 

f) ustalenia zasad nadawania Tytułu Honorowego „Zasłużonego dla Gminy 

Wierzchlas”, 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk,  z inicjatywy i na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy przygotowany został projekt  regulaminu 

nadawania tytułu honorowego „Zasłużony dla Gminy Wierzchlas”  

Tytuł „Zasłużony dla Gminy Wierzchlas” jest wyrazem wyróżnienia i uznania. 

Nadawany jest za wybitne zasługi dla rozwoju gminy osobom fizycznym, 

organizacjom, stowarzyszeniom i instytucjom, które w sposób widoczny                    

i niepodważalny przyczyniły się do zaspokojenia zbiorowych potrzeb wspólnoty 
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samorządowej, szczególnie zasłużyły się gminie, przyczyniając się do jej 

rozwoju, pomnożenia dobrobytu lub popularyzowania osiągnięć. Tytuł 

„Zasłużony dla Gminy Wierzchlas” może być nadawany pośmiertnie. 

Nadanie tytułu nie wiąże się to z żadnymi kosztami dla gminy. 

Sekretarz zwrócił się o zgłaszanie uwag bądź poprawek do przedstawionego 

poprawek. 

Komisja zapoznała się z przedstawionym projektem regulaminu i stwierdziła, że 

na chwilę obecną jest on niesprecyzowany i niejasny. Komisja wstrzymała się z 

przyjęcie regulaminu na najbliższej sesji, ponieważ jest ona  niedoprecyzowany 

i nie ma potrzeby podejmowania takiej uchwały. 

 

 

g) uchylenie uchwały Nr XX/149/2004 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 29 

grudnia 2004 r. w sprawie uchwalenia dziennej stawki opłaty targowej. 

Wprowadzenia do tematu dokonała również Ludmiła Wypych poinformowała, 

że należy uchylić podjęta w 2004r. uchwałę w sprawie dziennej stawki opłaty 

targowej w związku z wejściem w życie nowych przepisów tj.  art. 15 ust.1 

ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych, opłata 

targowa  przestała być obligatoryjna. 

Komisja nie  miała uwag i wnosi o podjęcie uchwały na sesji.  

                    

Punkt 2 

Informacja o wynikach sprawdzianu w klasach VI szkół podstawowych 

oraz wynikach zewnętrznego egzaminu gimnazjalnego w 2015r. 

Radni otrzymali materiał przed posiedzeniem Komisji zapoznali się 

z przygotowaną informacją, nie mieli uwag i przyjęli do wiadomości. 

 

Punkt 3 

Wizja w terenie stan dróg na terenie Gminy oraz oczyszczalnia  ścieków 

w Krzeczowie.  

Radni dokonali wizji w terenie w następujących miejscowościach: 

1) Wierzchlas ul. Czereśniowa  - dokończenie chodnika, Wierzchlas- końcówka 

ul. Wiśniowej zapoznanie się ze stanem na gruncie, 

2) Jajczaki – Strugi – wykonanie dróg gminnych, 

3) Doga Łasze-Przywóz – wskazane położenie nawierzchni asfaltowej na całym 

odcinku drogi, 

4) Ogroble – poprawienie stanu technicznego drogi, 
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5) Mierzyce Parcela Południowa – wskazane dokończenie budowy drogi 

asfaltowej, 

6) Łaszew ul. Topolowa – wskazana budowa (etapami) drogi asfaltowej, 

7) Kamion ul. Stodolniana w przyszłości budowa drogi asfaltowej, 

8) Toporów ul. Sosnowa – położenie dywanika asfaltowego , 

9) Krzeczów ul. Nadwarciańska ok. 150 m położenie nawierzchni z kostki wraz 

z odwodnieniem, 

10) Wizja na oczyszczalni ścieków – Komisja nie miała uwag odnośnie 

funkcjonowania oczyszczalni ścieków.  

 

Punkt 4 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Nie zgłoszono wolnych wniosków.  
 

 

 

 

Protokołowała:        Przewodniczący  

                      Komisji   Rewizyjnej  

Marta Kowalczyk                 

             Jerzy Cieślak   

 


